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زیارت رهبر انقلاب از حرم حضرت 
عبدالعظیم الحسنی )ع(

آیت الله خامنه ای رهبر انقلاب اسلامی سحرگاه دیروز 
- یکشــنبه - با حضور در حرم حضرت عبدالعظیم 
الحســنی علیه السلام در شــهر ری از این مضجع 

مبارک زیارت و نماز صبح را آنجا اقامه کردند.

انهدام بزرگ ترین شبکه بین المللی 
قاچاق مواد مخدر

با اقدامات اطلاعاتی سربازان گمنام امام زمان )عج( 
شبکه گســترده بین المللی توزیع مواد مخدر که از 
طریــق به کارگیری اتباع بیگانه و با اتخاذ روش های 
حرفه ای مبــادرت به انتقال محموله های کلان مواد 

مخدر می کرد، شناسایی و دستگیر شدند.
بر اســاس بررسی و رصدهای فنی و اطلاعاتی انجام 
شده مشخص شد که شبکه مذکور به طور میانگین 
روزانه حــدود ۳۰۰ الی ۴۰۰ کیلوگرم محموله های 
مواد مخدر را در کشور پخش کرده که ارزش ریالی 
تجمیعی مبالغ بدست آمده در طی سال های اخیر به 

بیش از ۱۳۰ هزار میلیارد ریال می رسد.
در همین راســتا حسب دســتور قضایی ۳۲ نفر از 
عناصر اصلی شبکه بازداشت و ۱۰۵۴ حساب بانکی 
متعلق به اعضای شبکه مسدود گردید و علاوه بر آن 
حجم کلانی از اموال و دارایی متعلق به این شــبکه 

شناسایی و توقیف شده است.
وزارت اطلاعات در مسیر مبارزه با مفاسد اقتصادی 
هیچ اغماضی نســبت به اعمال مجرمانه سوداگران 
نخواهد داشت و با رصد هوشمند معاملات و مراودات 
اقتصادی هرگونه ســودجویی و فســاد اقتصادی را 

شناسایی و با آن قاطعانه برخورد خواهد کرد.

افزایش 300 کیلومتری برد انهدام 
سامانه باور 

امیــر ســرتیپ علیرضا صباحی فــرد ضمن اعلام 
ارتقای برد انهدام ســامانه بــاور ۳۷۳ گفت: برد 
انهدام این ســامانه به بیش از ۳۰۰ کیلومتر ارتقاء 

پیدا کرد.
به گزارش روابــط عمومی  ارتش، امیر ســرتیپ 
علیرضا صباحی فرد، فرمانده نیروی پدافند هوایی 
ارتش در آیین شــکرگزاری ارتقای سامانه بومی 
 پدافند هوایی باور ۳۷۳ کــه با حضور فرماندهان 
عالی رتبــه نیروهای مســلح در دانشــگاه پدافند 
هوایی خاتم الانبیاء)ص( برگزار شد، گفت: قرارداد 
خرید سامانه اس۳۰۰ در سال ۲۰۰۴ منعقد شد و 
طبق آن، مقرر شد که این سامانه در سال ۲۰۰۹ 

به جمهوری اسلامی ایران تحویل شود.
وی افزود: مهرماه سال ۱۳۸۷ تیم عملیاتی ایران 
که متخصصانی از وزارت دفــاع و قرارگاه پدافند 
هوایی خاتم الانبیاء برای آموزش نحوه کار با سامانه

S-۳۰۰ به مدت ۶ ماه به روسیه اعزام شدند. اما به 
علت شیطنت های رژیم تروریستی آمریکا و برخی 
ابرقدرت ها و فشارهای رژیم منحوس صهیونیستی 
این ســامانه به ما واگذار نشد، حتی به مرحله ای 
رسید که گفته شد قرارداد آن هم باید ملغی شود. 
البته با پی گیری های بین المللی در آن زمان، این 

سامانه پس از۱۰ سال به ما واگذار شد.
امیر صباحی فرد تصریح کرد: در طول ایام طولانی 
کــه ما مطئمن نبودیم که ســامانه اس۳۰۰ را به 
ما می دهند یا خیر، ما در این زمان دســت به کار 
شــدیم و از طریق یــک کار علمــی و تحقیقاتی 
سنگین ابتدا با مشارکت خود نیروی پدافند هوایی 
ارتش، دانشگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء)ص( و 
وزارت دفاع این کار آغاز شد. این پروژه در ابتدا با 
نام باور ۱ آغاز شد و کار تا سال ۱۳۹۲ ادامه پیدا 
کرد و در این سال پروژه باور به وزارت دفاع واگذار 
شــد.وی ادامه داد: پس از واگذاری پروژه باور به 
وزارت دفاع، جلســات متعدد و کارهای ســنگین 
علمی مشــترک بین نیروی پدافند هوایی ارتش و 
وزارت دفاع آغاز شــد. فعالیت های تحقیقاتی این 
پروژه تا ســال ۱۳۹۷ ادامه پیدا کرد و بالاخره در 
۱۸ بهمن ماه همان سال، نخستین تست هدف زنی 

در سمنان در برد ۱۲۰ کیلومتر انجام شد.
فرمانــده نیروی پدافند هوایی ارتش با اشــاره به 
مراحل ارتقای ساخت ســامانه باور ۳۷۳ تصریح 
کرد: در ۱۲تیر ســال ۱۳۹۹ یعنــی حدودا یک 
ســال و نیم بعد از شــلیک موفق در فاصله ۱۵۰ 
کیلومتری انجام شــد. در رزمایشی که در همان 
ســال برگزار شد، شلیک موفق طی یک سناریوی 
ســخت عملیاتی در فاصلــه ۱۵۲ کیلومتر انهدام 
صورت گرفت. آیا این فاصله کفایت پدافند هوایی 
را می کند؟ خیر.وی افزود: جلســات متعددی در 
این خصوص برگزار شــد و من چندین بار با امیر 
حاتمی  وزیر محترم وقت دفاع در این باره گفت وگو 
کردم. امیر حاتمی  از این کار بسیار استقبال کرد 
و همواره به من می گفت که ادامه بدهید و موفق 
خواهید شــد. طی ۱۶ ماه کار سنگین علمی  مقرر 
کردیم که مطالبه نظام و نیرو این است که بتوانیم 

این برد را به بالای ۳۰۰ کیلومتر ارتقاء بدهیم.
امیر صباحی فرد با بیان اینکه کشــورهای سازنده 
چنین ســامانه هایی برخی اوقات تا ۲۰ سال زمان 
نیاز دارند تا یک ســامانه را تولید کنند، آن هم نه 
در برد ۳۰۰ کیلومتر، خاطرنشان کرد: پروژه باور 
۳۷۳ از سال ۹۲ آغاز شده است. کارهای اصلی از 
۱۳۹۷ شروع شده و طی ۱۶ ماه از آخرین شلیک 
در رزمایش تا چند روز قبل که شلیک موفق ۳۰۴ 
کیلومتری داشــته اســت، بیش از ۱۶ ماه طول 
نکشــیده اســت. این جزو افتخارات نظام مقدس 
جمهوری اســلامی  ایــران و ثمره کار مشــترک 
جهادی مابین وزارت دفاع و نیروی پدافند هوایی 

ارتش است.

خبر

 دیدار مولوی عبدالحمید
 با نماینده رهبر انقلاب 

حاج علی اکبری رئیس شــورای سیاســتگذاری ائمه 
جمعه کشــور و حجت  الاســلام  مهدوی مهر و حجت  
الاسلام  لطفیان شنبه شب گذشته با استقبال نماینده 
ولی  فقیه در سیستان و بلوچستان و جمعی از مسئولان 
وارد استان شدند.به گزارش ایلنا، محمدجواد حاج علی 
اکبری در بدو حضور در استان گفت: خدا را شاکریم که 
از سوی مقام معظم رهبری برای دیار دوست و دوستان 
حامل سلام و پیام هستیم و آمده ایم تا سلام مقام معظم 
رهبری را به مردم استان سیستان و بلوچستان برسانیم 
و اندوه و ناراحتی ایشــان را از حوادثی که اتفاق افتاده و 
تدابیر عالی که برای حل مشــکلات داشته اند و تدابیر 
تکمیلی را با بزرگان استان و گروه های مختلف در میان 
گذاشته و از عزیزانی که در این حوادث، شهید، جانباخته، 
جانباز و مجروح شده اند دیدار خواهیم داشت و از آن ها 
دلجویــی خواهیم کرد.وی ادامــه داد: البته در این ایام 
نماینده مقام معظم رهبری در استان و استاندار سیستان 
و بلوچستان مســیرهایی را دنبال کرده اند اما این تدبیر 
ویژه مقام معظم رهبری اســت و امیدواریم منشا خیر و 
برکت باشد.حجت الاسلام  مهدوی مهر دبیر هیئت امنای 
جامعه المصطفی و حجت  الاســلام  والمسلمین لطفیان 
دبیر شورای برنامه ریزی مدارس دینی اهل سنت از دیگر 
اعضای این هیئت هستند.مولوی عبدالحمید اسماعیل 
زهی، امام جمعه اهل سنت زاهدان روز یکشنبه در جریان 
سفر نماینده رهبری به سیستان و بلوچستان با وی دیدار 
کرد.در این دیدار که نماینده ولی فقیه در سیســتان و  
برخی علما و اساتید اهل سنت نیز حضور داشتند در مورد 

حوادث اخیر بحث و تبادل نظر شد.

رئیسی با روسای قبلی قوا گفت وگو کند
ســخنگوی حزب اعتماد ملی گفت: اگر رئیس جمهور 
می خواهد گفت وگوی منجر به نتیجه کند، لزومی ندارد 
علنی گفت وگو کند، زیرا می خواهد راه برای مشکلی که 
داریم را پیدا کند. ایشان می تواند با روسای جمهور قبل و 
با روسای قوای قبل جلسات موثر و نتیجه بخش برای حل 
مشکلات بگذارد نه این  که از روبه رو شدن با صاحب نظران 
موثر در ادوار گذشته روی گردان باشند. یا نه این که خدایی 
ناکرده وضع موجود را تنها نتیجه تدبیر پیشینیان بداند.

محمدصادق جوادی حصــار در گفت وگو با ایلنا، درباره 
این که هــر زمان بحرانی در کشــور مانند اتفاقات اخیر 
رخ می دهــد ۲ بحث ضرورت ایجاد گفت وگو و برگزاری 
رفراندوم و همه پرســی مطرح می شود آیا امروز زمان آن 
رسیده است که در بحث هایی مانند برجام، رابطه با آمریکا 
و بازنگری در برخی از بخش های قانون اساسی این اتفاق 
رخ دهد یا این که مانند سنوات گذشته یک بحث مقطعی 
اســت و از آن عبور می شــود، گفت: این موضوع که هر 
وقت بحرانی در کشــور به وجود می آید به این دو مقوله 
) ضرورت ایجاد گفت وگو و برگزاری رفراندوم( تمســک 
جسته می شود و طرفین رو به گفت وگو می آورند، یا بحث 
به رأی گذاشــتن شیوه عمل سیاسی در داخل کشور را 
مطرح می کنند می تواند ۲ وجه داشته باشد؛یکی اینکه 
این مقولات بهترین و در قابل دســترس ترین روش های 
حل مســئله و بحران هســتند یا این که چــون از نگاه 
بعضی ها سریع الوصول نیستند و به راحتی نمی توان به آنها 
دست پیدا کرد و به هدف غایی رسید، برای پیش گیری 
از ادامه بحران و یا برای فرار از شرایط موجود است و یک 
دورنمایی را مطرح می کنند که فعلا قابل دسترس نیست 
اما می تواند تا حدی کنترل و تخلیه کننده باشد.سخنگوی 
حزب اعتماد ملی خاطرنشــان کرد: من فکر می کنم در 
شــرایطی که تاکنون با آن رو به رو بوده ایم رویکرد بیشتر 
این جنس ماجرا بوده، یعنی مطرح کردن گفت وگو برای 
عبور از این مرحله نه برای پیدا کردن راه حل نهایی و پایدار 
برای حل ریشه ای بحران؛ طرح مقولاتی مانند رفراندوم، 
از یک طرف حداکثری کــردن مطالبات و از یک طرف 
غیرممکن کردن آن ها اســت. زیرا  وقتی که یک مطالبه 
حداکثری شــود در بحران حل نمی شود مگر از طریق 
روش  های خشــونت آمیز و رادیکال که در حال حاضر در 
دسترس نیست و موضوعیتی هم خیلی نمی تواند داشته 
باشد. بنابراین اگر این مقولات در چنین شرایطی مطرح 
می شوند به این خاطر است بتوانند همواره بخشی از راه 
حل باشــند. وی درباره این که جریان اصلاحات همیشه 
بحث گفت وگو را مطرح کرده است اما مورد پذیرش واقع 
نشد، در حالی که امروز مشاهده می کنیم رئیس جمهور و 
رئیس قوه قضائیه از این امر مهم سخن می گویند، لوازم 
کار برای ایجاد یک گفت وگوی ســازنده چیست؟ عنوان 
کرد: گفت وگو آداب خودش را دارد. یکی از ابتدایی ترین 
آداب گفت وگو این اســت که طرفین به آرا و نظرات هم 
احترام بگذارند و آن ها را دارای ارزش مشاهده کنند و برای 
مفاهمه و کمک گرفتن از هم و برای حل یک مشکل به 
گفت وگو بنشینند. گفت وگو با مجادله و مناظره فرق دارد 
این نیست که یکی بخواهد یکی دیگر را »منکوب« کند 
و بگوید دیدی تو اشتباه می کردی. گفت وگو این است که 
دو طرف صلاحیت هم را بپذیرند، به واجد شرایط بودن 
برای  راهنمایی کردن یکدیگر ایمان پیدا کنند و بپذیرند 
در طرف مقابل ظرفیت، توانایی و دانش ارائه طریق برای 
حل مشکل وجود دارد تا بتوانند با یکدیگر صحبت کنند.

جوادی حصار ادامه داد: شما اگر کسی را طبیب حاذقی 
ندانیــد، هیچ گاه برای درمان به او مراجعه نخواهید کرد، 
بنابراین یکی از آداب گفت وگو پذیرش قابلیت، ظرفیت 
و توانایی حل مشــکل در طرف مقابل اســت. این نکات 
چیزهایی اســت که از ابتدایی ترین لوازم گفت وگو است 
درصورتی که در عمل چنین چیزی دیده نمی شود. مثلا 
اگر آقای رئیس جمهور می خواهنــد گفت وگوی منجر 
بــه نتیجه کنند، لزومی  ندارد علنی گفت وگو کنند، زیرا 
می خواهند راه برای مشکلی که دارند را پیدا کنند. ایشان  
می توانند با روســای جمهور قبل و با روسای قوای قبل 
جلسات موثر و نتیجه بخش برای حل مشکلات بگذارند 
نه این  که از روبه رو شــدن با صاحب نظران موثر در ادوار 

گذشته روی گردان باشند. 

خبر

همدلی| دیروز صحن علنی مجلس شاهد 
بحث درباره بیانیه جنجالی نمایندگان بود. 
بیانیه ای که ابتدا منتشــر شد و کمی بعد از 
آن که با واکنش منفی افکار عمومی مواجه 
شــد مجلس به طور رســمی آن را جعلی 
خوانــد. اما دیروز برخی از نمایندگان از آن 
دفــاع کردند و گفتند کــه آنچه در فضای 
مجازی منتشر شده با آنچه در صحن علنی 
قرائت شــده تفاوت داشته و آن جعلی بوده 
است. با این حال جمع دیگری از نمایندگان 
به قرائت همین بیانیه مورد اشــاره و دفاع 
همکاران خود هم اعتراض کردند و خواستار 
شــفافیت درباره امضا کنندگان این بیانیه 

شدند. 
با ایــن حال به نظر می رســد کــه هیأت 
رئیســه مجلس از این بیانیه دفاع می کند. 
طــی هفته های اخیر با ایــن که مجلس به 
طور حداکثری در اختیار اصول گرایان است 
ولــی در موضوعات مختلف دچار اختلافات 
اساسی شده اند. از جمله در موضوع مواجهه 
اعتراضات، مســدود کردن شــبکه های  با 

اجتماعی و نظارت بر دولت.
دیروز ســیدغنی نظری خانقاه در جلســه 
علنی نوبت صبح )یکشــنبه، ۲۲ آبان ماه( 
مجلس شــورای اســلامی در تذکر شفاهی 
خود گفــت:» در روزهای اخیــر نامه ای با 
۲۲۷ امضا در فضای مجازی منتشر شده که 
بستری را برای تخریب مجلس فراهم کرده 
اســت البته بنده چیــزی در این خصوص 
امضا نکردم و اجــازه نمی دهیم عده ای در 
مجلس شومن بازی دربیاورند و القاء کنند 

که مجلس ضد مردمی  است.«
نماینــده مردم خلخــال و کوثر در مجلس 
شــورای اســلامی با تأکید بر اینکه مجلس 
کامــلا مردمی  بــوده و اعتراضات را به جد 
گوش می دهد، افــزود: »اما هیچ تعارفی با 
کســانی که خط قرمزهــای نظام را رعایت 
نمی کنند نداریم. برخی افراد که در گوشــه 
و کنار هستند به دنبال این بوده که کلاهی 
برای خــود بدوزننــد که مجلــس چنین 

اجازه ای را نخواهد داد.«
وی ادامــه داد: »سیســتم اطلاع رســانی 
مجلس معیوب اســت و گاهی از کاه، کوه 
درست می شود. این روند باید اصلاح شود و 
تمامی مواردی که در مجلس می گذرد باید 
به اطلاع مردم برسد چرا که ما از مردم رأی 
گرفته ایم و قطعا بــه دنبال مطالبات مردم 

هستیم.«
دیروز همچنین کمال حسین پور در نشست 
علنی مجلس شــورای اســلامی در تذکری 
گفت: »یکی از وظایف مهم هیات رئیســه 
حفظ شــأن، منزلت و اقتدار مجلس و دفاع 
از حقوق جایگاه قانونی نمایندگان اســت. 
در روزهای اخیــر نامه ای جعلی در فضای 
مجازی و شــبکه های اجتماعــی با امضای 
۲۲۷ نماینده منتشر شــده که ماهیت آن 
از اســاس جعلی، دســتکاری شده و دروغ 
اســت و این نامه جعلی بازار شایعه پراکنی 
از ســوی رسانه های معاند را بر ضد مجلس 
و نمایندگان و جریان سازی شدیدی را علیه 

مجلس به راه انداخت. انتظار می رود هیات 
رئیسه مجلس برای حفظ جایگاه مجلس در 
اسرع وقت این نامه جعلی را تکذیب کند.«

نماینــده مردم پیرانشــهر و سردشــت در 
»همچنین  اســلامی افزود:  شورای  مجلس 
در راستای شفاف سازی که مجلس تاکنون 
مدعــی آن بــوده از هیات رئیســه تقاضا 
داریم متن اصلی بیانیه را به همراه اســامی 
 نماینــدگان امضاکننده بــرای تنویر افکار 
عمومی  در اختیار رسانه ها قرار دهد. باید از 
همان اول برای جلوگیری از شایع پراکنی و 
تخریب مجلس و نمایندگان این کار انجام 
می شــد.« این ســخنان نمایندگان نشان 
می داد کــه آنان نگــران موضع گیری های 
تند علیه اعتراضات هستند. این موضوع در 
تذکرات ســایر نمایندگان نیز خود را نشان 

داد. 
 اسامی امضاکنندگان منتشر شود

جلال محمودزاده در نشســت علنی نوبت 
صبــح دیروز مجلس شــورای اســلامی در 
تذکری شــفاهی گفــت: »آقــای قالیباف 
در آغاز نشســت هفته گذشــته از شنیدن 
صدای مخالفان صحبــت کرد، اما برخلاف 
رویــه مجلس، ۲۲۷ نفــر از نمایندگان در 
یک بیانیه از قــوه قضائیه تقاضای برخورد 

با معترضان را داشتند.«
نماینــده مردم مهابــاد در مجلس یازدهم 
افــزود: »مجلس برخلاف قانون شــفافیت 
آرا، لیســت امضاکننــدگان ایــن بیانیه را 
منتشــر نمی کند، همین امر باعث شــده 
لیســت جعلی از نمایندگان در شبکه های 
اجتماعی پخش شــود. در طول ســه دوره 
نمایندگی مجلس هیچگاه به مردم پشــت 
نکرده و برخلاف خواسته آنها اقدام نکردم، 
لذا همچنان که قبلا گفتم از این تریبون به 
عنوان نماینده مردم ســرافراز مهاباد امروز 
۲۲ آبــان ماه ۱۴۰۱ برای ثبــت در تاریخ 
و ســابقه مذاکرات مجلــس اعلام می کنم 

این بیانیــه ضدمردمی  را ندیــده ام و امضا 
نکرده ام. از هیات رئیسه مجلس درخواست 
دارم لیست واقعی نمایندگان امضاکننده را 
رســماً به مردم اعلام نماید.« این سخنان 
نماینده مهاباد به خوبی نشــان می دهد که 
جمعی از نمایندگان نگــران واکنش افکار 
عمومی نســبت به عملکرد خود هستند. اما 
با این وجود جمعــی از نمایندگان مجلس 
همچنــان روی موضع خــود تأکید دارند. 
آنان دیــروز در واکنش به این اعتراضات با 

صراحت از بیانیه مجلس دفاع کردند. 
علی نیکــزاد ثمرین نایــب رئیس مجلس 
که ریاست جلســه علنی را برعهده داشت، 
در پاســخ به تذکر نماینــده مهاباد گفت: 
»لیســت منتشر شــده جعلی بوده است و 
بیانیــه نمایندگان نیــز ضدمردمی  نبوده، 
بلکه در آن درخواســت کرده اند تا با قاتلان 
و اغتشــاش گران برخورد شود. مجلس نیز 
اقدام قانونی خود را انجام داده است. نامه ای 
را که هیات رئیسه مجلس دهم امضا کرده 
اســت، ارتباطی به مجلــس یازدهم ندارد. 
نمایندگان در بیانیه خود اعلام کرده اند که 
با قاتلان و اغتشــاش گران برخورد شود، نه 
معترضــان. بالاترین بیان، بیان رهبر معظم 
انقلاب بود که فرمودند آنهایی که معترض 
هستند و دســت به قتل و آشوب نزده اند، 

فرزندان من هستند.«
در ادامه این بحث برخی دیگر از نمایندگان 
هم به دفاع از بیانیه مجلس برآمدند. مالک 
شریعتی نیاسر در نشست علنی نوبت عصر 
اســلامی، گفت:»  دیروز مجلس شــورای 
دو چیز مطرح شــده اســت؛ بیانیه ای که 
۲۲۷ نفــر از همــکاران آن را امضا کردند 
و از تریبــون مجلس نیز قرائت شــد، قابل 
دفاع اســت زیرا نمایندگان در آن خواستار 
برخورد با افرادی شــدند کــه ناامنی ایجاد 
کردند و افرادی مانند شــهید علی وردی و 

عجمیان را به شهادت رساندند.«

نماینده تهران، شــمیرانات، ری، اسلامشهر 
و پردیس درمجلس شــورای اسلامی با بیان 
اینکه افتخار می کنیم کــه این بیانیه مهم 
امضا شــده اســت، افزود: »از آنجا که این 
بیانیه موثر بوده، عده ای نامه جعلی درست 
کرده اند و آن را به مجلس نســبت داده اند 
و مطرح کردند که مجلس در آن خواســتار 
برخورد با معترضین و مردم عادی شده که 
این موضوع دروغ اســت. اگر بیانیه مجلس 

اثر نداشت، نامه را درست نمی کردند.«
برخی نمایندگان نیز دیروز سعی کردند راه 
میانــه ای را در پیش گیرند و موضع خنثی 
داشــته باشند. علیرضا ســلیمی در نشست 
علنی در تذکر شــفاهی با بیان اینکه نامه 
جعلی پخش شده از طرف دشمنان منصوب 
مجلس عمق دروغ گویی دشــمن را نمایان 
کرد، گفت: »طی ۴۵ روز گذشته حدود ۴۰ 
هزار دروغ در رســانه های معاند مطرح شد 

و کشته سازی و اعدام سازی انجام دادند.«
نماینده مردم محلات و دلیجان در مجلس 
شــورای اســلامی با اشاره به دســتیابی به 
فناوری جدید موشــکی در کشورمان این 
موفقیت را موجب افتخار در لبه تکنولوژی 
برشــمرد و افزود: »این مسئله نشانگر این 
است که ما فارغ از حاشیه سازی ها به دنبال 

پیشرفت هستیم.«
وی تاکیــد کرد: »در مقطــع کنونی برخی 
نباید تصور کنند که می توانند بین مجلس 
و دولت حاشیه سازی کنند، مجلس به هیچ 
عنوان از وظایف نظارتی خود کوتاه نخواهد 
آمــد و انتظار داریم دولت هرچه ســریع تر 

مصوبات استانی را نیز اجرایی کند.«
ســلیمی با انتقاد از افزایــش قیمت خودرو 
به موضوع گرانی ســایر اقلام اشاره و عنوان 
کرد: »مسئولان باید جدی تر در این حوزه 
حاضر شوند و همچنین انتظار داریم دولت 
در زمینه وام اشتغال نیز فعال تر نسبت به 

گذشته عمل کند.«

دفاع نمایندگان از بیانیه ای که جعلی اعلام شده بود 

سردرگمی در بهارستان

همدلــی| دولــت و مجلس هــر دو اصول گرا هســتند و 
همکاری روســای دو قوه در بالاترین سطح قرار دارد همین 
هم باعث شــده که طی ماه های اخیر با وجود فشــارهای 
زیاد تغییرات جدی در کابینه رئیسی ایجاد نشود و رئیسی 
با آرامش بیشــتری توانســته دولت را مدیریت کند. اما به 
نظر می رسد با وجود چنین شرایطی هم امکان ثابت ماندن 
برای کابینه دولت وجود ندارد. عملکرد ضعیف وزرا، افزوده 
شدن مشکلات مختلف کشور و حاشیه های زیاد حالا برای 
دولت رئیســی تبدیل به یک بحران برای دولت شده است. 
هرچند تاکنــون تنها یک وزیر آن هم بدون اســتیضاح از 
دولت جدا شــده اما به نظر می رســد که این روند متوقف 
نمی شــود. حالا نوبت به وزیر وزیر راه و شهرسازی رسیده 
است. رستم قاسمی که چندی پیش تصویری از او به همراه 
خانمی بدون حجاب در مالزی منتشــر و در فضای رسانه ای 

حاشیه ساز شد. 
بعد از انتشــار این تصویر منابع مختلفــی اعلام کردند که 
قاســمی تکلیف خود را باید با دولت منتشر کند. منتقدان 
نوشــتند که چگونه ممکن اســت وزیری در دولت مشغول 
به کار باشــد که با افراد بدون حجــاب روابط نزدیک دارد. 
هرچند کــه برخی ادعا کردند که خانم همراه قاســمی در 
مالزی از محارم او بوده اســت اما این هم نتوانست منتقدان 
را ســاکت کند چرا که دولت رئیســی و حامیانش به شدت 
مدافع حجاب در ایران و خارج از مرزهای کشــور هستند. 
بــا این حال دیروز خبر رســید که وزیر راه و شهرســازی 

استعفای خود را تقدیم سیدابراهیم رئیسی کرده است.
به گــزارش دیده بان این خبر را یــک نماینده مجلس که 
نخواست نامش فاش شــود اعلام کرد. این نماینده مجلس 
تأکید کرد: »رستم قاســمی وزیر راه و شهرسازی استعفای 
خود را تقدیم ســید ابراهیم رییســی کرده و منتظر تأیید 

رییس جمهور و رفتن از وزارتخانه مذکور است.
قاسمی از جمله وزرای پر حاشیه زمان محمود احمدی نژاد 

اســت که از زمان پیوســتن به دولت رئیسی عملکردش با 
حاشــیه های فراوانی روبه رو بوده اســت. پیــش از این نیز 
بسیاری از منتقدین وزارت راه و شهرسازی معتقد بودند که 
قاســمی  نتوانسته تاکنون وعده ساخت یک میلیون مسکن 

در هر سال را برای دولت سیزدهم عملی کند.
دیروز خبرگزاری دانشــجو نیز این خبــر را تأیید کرد. این 
خبرگزاری در گزارشــی نوشــت: یک منبع آگاه اعلام کرد 
رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی استعفای خود را نوشته 
اما هنوز به تایید دولت نرســیده است. رئیسی هنوز درباره 

این استعفا تصمیمی  نگرفته است.
البتــه دیروز عصر اقبال شــاکری نماینده مجلس در گفت 
وگو با ایسنا بیان کرد: »بنده تا این لحظه از منابع مختلفی 
پی گیری داشــتم، اما تاکنون استعفای آقای رستم قاسمی  
را تایید نکردند. بر اســاس پی گیری های بنده تا این لحظه 
استعفای وزیر راه و شهرسازی در جایی به طور رسمی وصول 

نشده است.«
این در حالی اســت که دیگر وزرای دولت نیز تحت فشــار 
ضعف عملکردی خود قرار دارند. بخصوص وزیر بهداشــت 
این روزها با کمبود دارو محل نقد افکار عمومی و نمایندگان 

مجلس شــده اســت. دیــروز نماینگان از اســتیضاح وزیر 
بهداشت سخن گفتند. 

به گــزارش ایلنا، امان الله حســین پور در نشســت علنی 
نوبت صبح دیروز )یکشــنبه ۲۲ آبان ماه( مجلس شــورای 
اسلامی در تذکری شــفاهی خطاب به وزیر بهداشت گفت: 
»وضعیت دارو در کشــور بسیار نامناســب است، چرا این 
وضعیت پیش بینی نشــد؟ حال بیماران و ســلامت مردم 
شوخی بردار نیســت. برخی از داروهای تولید داخل ۶۰۰ 
درصد افزایش قیمت داشته است، متاسفانه آقای وزیر توان 
ساماندهی ندارد. درخواست دارم قبل از اینکه مجلس شما 

را استیضاح کند، خود استعفا دهید.«
نماینده مردم اسفراین در مجلس یازدهم ادامه داد: »درمان 
کشور، وضعیت نامناسبی دارد، طرح دارویار را اجرا کردیم 
که وضعیت بهتر شــود، متاسفانه با ناکارآمی و عدم نظارت، 

بهتر نشد.«
دیگــر وزار هم از نقد این نماینــده مجلس در امان نبودند. 
حســین پور خطاب به وزیر آموزش و پرورش گفت: »شما 
نیــز توان پرداخت حقوق فرهنگیان را ندارید، نه رتبه بندی 
اجرایی شد و نه نیروهای غیررســمی  تعیین تکلف شدند. 
همچنین پاداش پایان خدمت فرهنگیان نیز پرداخت نشده 

است.«
حســین پور در تذکری خطاب به دولــت گفت: »وضعیت 
دام داران بسیار نامناسب است و هشدار می دهم اگر وضعیت 
بدین شکل باشد، سال آینده قیمت گوشت بالای ۳۰۰ هزار 
تومان خواهد شــد، لذا باید تمهیدات لازم اندیشیده شود. 
صادرات، دام دارکارت و خرید تضمینی نیز به کار نیامد، لذا 

لازم است به این وضعیت رسیدگی شود.«
وی خطاب به وزیر ورزش و جوانان نیز گفت: »شــما انسان 
بدقولی هســتید! همه فدراســیون ها از شما ناراحتند، شما 
قول دادید که ورزش های بومی – محلی را مورد توجه قرار 

دهید، ولی این اتفاق نیفتاد.«

وزیر پرحاشیه راه خروج را در پیش گرفت

شوک به کابینه رئیسی 

دوشنبه 23 آبان 1401   سال هفتم   شماره 2060


